

[View this email in a browser](#)



Funded by
the European Union



SAAVI at a glance: Strengthening the Agriculture and Agri-food Value Chain and Improving Trade Policy in Iraq (SAAVI) is a EUR 22.5 million project funded by the European Union (EU) and implemented by the International Trade Centre (ITC). SAAVI contributes to **inclusive economic growth and job creation**, particularly for the youth, by improving Iraq's **agriculture competitiveness** and supporting trade development in the country.

Explore SAAVI's website to find out more about our programme.

[Visit our website](#)

Iraq National Trade Forum



The rescheduled dates for the Second Iraq National Trade Forum, set to take place on February 19th and 20th, 2024, at Babylon Hotel Rotana in Baghdad.

The event is jointly organized by the Government of Iraq and ITC, with the generous support of the European Union. The forum will combine high-level panels with practical workshops and business-to-business meetings and feature an exhibition of agri-business SMEs under the theme “By Iraqi Hands”, with representation from all Iraqi governorates.

منتدى التجارة الوطني العراقي

من المقرر اعادة جدولة انعقاد منتدى التجارة الوطني العراقي الثاني يومي 19 و20 شباط 2024 في فندق بابل روتانا في بغداد.

يتم تنظيم هذا الحدث بشكل مشترك من قبل حكومة العراق ومركز التجارة الدولية، وبدعم سخّي من الاتحاد الأوروبي. سيجمع المنتدى بين نقاشات رفيعة المستوى وورش عمل عملية واجتماعات بين رجال الأعمال، وسيضمن معرضًا للشركات الصغيرة والمتوسطة في مجال الأعمال الزراعية تحت شعار "بأيدي عراقية"، بمشاركة ممثلين من جميع المحافظات العراقية.

[Register Now](#)

Project highlights



10 micro-project initiatives were implemented following the disbursement of block grants to SAAVI agribusiness alliances. These initiatives ranged from irrigation system installation, biosecurity, water de-salination equipment, high quality seeds for commercial production. Preliminary analysis revealed 25% reduction in production costs, over 70% reduction in poultry mortality and over 85% projected increase in horticultural production in the next season due to the improved quality of seeds, water quality for irrigation and training.

تم تنفيذ 10 مبادرات لمشاريع صغيرة بعد صرف المنح الجماعية لتحالفات الأعمال الزراعية SAAVI. وتراوحت هذه المبادرات بين تركيب نظام الري، والأمن الحيوي، ومعدات تحلية المياه، والبذور عالية الجودة للإنتاج التجاري. وكشف التحليل الأولي عن انخفاض بنسبة 25% في تكاليف الإنتاج، وانخفاض بنسبة تزيد عن 70% في وفيات الدواجن، وزيادة متوقعة في إنتاج البستنة بنسبة تزيد عن 85% في الموسم المقبل بسبب تحسن جودة البذور ونوعية المياه المخصصة للري والتدريب.



Technical training of farmers



SAAVI has cumulatively trained 1,568 farmers since the beginning of the project. Farmers reported increased yields, reduction in post-harvest losses, improved product quality, reduction in poultry mortality rate due to adoption of modern farming techniques because of the training.

التدريب الفني للمزارعين: قامت منظمة SAAVI بتدريب 1,568 مزارعًا بشكل تراكمي منذ بداية المشروع. وأفاد المزارعون بزيادة الغلة، وانخفاض خسائر ما بعد الحصاد، وتحسين جودة المنتج، وانخفاض معدل وفيات الدواجن بسبب اعتماد تقنيات الزراعة الحديثة بسبب التدريب.

Field experimental trial of two industrial potato varieties: ITC in partnership with PepsiCO/GICO established a 4 donum experimental trial of two varieties of industrial potatoes in Al Cuba to test their adaptability to the local agro-ecological conditions.

تجربة ميدانية لصنفين من البطاطس الصناعية: أنشأ مركز التجارة الدولية بالشراكة مع شركة PepsiCO/GICO تجربة تجريبية بمساحة 4 دونمات لصنفين من البطاطس الصناعية في منطقة القبة مدينة الموصل لاختبار قدرتها على التكيف مع الظروف الزراعية البيئية المحلية.



Potato Sector Strategy



Potato sector strategy document finalized and **endorsed by the Ministry of Agriculture**. The Secretariat of the National Core Team received training on strategy implementation management.

تم الانتهاء من وثيقة استراتيجية قطاع البطاطس والمصادقة عليها من قبل وزارة الزراعة. تلقت سكرتارية الفريق الوطني الأساسي تدريباً على إدارة تنفيذ الإستراتيجية.



SAAVI Tadreeb training

874 youths graduated from SAAVI Tadreeb, reaching 4000 of youths in total. The training, spanning ten days per cohort, comprised in-person and E-learning sessions covering agribusiness and entrepreneurship across 10 modules.

تخرج من سافي تدريب 874 شاباً، ليصل العدد الإجمالي للشباب إلى 4000 شاب. يتألف التدريب، الذي يمتد لعشرة أيام لكل مجموعة، من جلسات تعليمية شخصية وإلكترونية تغطي الأعمال الزراعية وريادة الأعمال عبر 10 وحدات.



Access to finance: Business plans developed by young entrepreneurs were reviewed and the first instalment of grants was released in Baghdad and Basra.

وتمت مراجعة خطط الأعمال التي وضعها رواد الأعمال الشباب وتم إطلاق الدفعة الأولى من المنح في بغداد والبصرة.

Technical and Vocational Education and Training (TVET): The Iraq National Education Strategy Implementation Plan (INES) is finalized and ready to be launched.

التعليم والتدريب التقني والمهني (TVET) تم الانتهاء من خطة تنفيذ استراتيجية التعليم الوطنية في العراق (INES) وأصبحت جاهزة للانطلاق.



WTO accession



SAAVI successfully supported the identification of bound tariff rates to contribute to the development of the **initial offer on goods**. In addition, support was also provided to the technical committee on Construction, Telecom, Distribution and Environment sectors to identify commitments relevant for the **initial offer on services**.

نجح فريق برامج SAAVI في دعم تحديد معدلات التعريفية الجمركية المقيدة للمساهمة في تطوير العرض الأولي للسلع. بالإضافة إلى ذلك، تم تقديم الدعم أيضاً للجنة الفنية لقطاعات البناء والاتصالات والتوزيع والبيئة لتحديد الالتزامات ذات الصلة بالعرض الأولي للخدمات.



ITC's technical advisory services to the Federal Customs of Iraq and the Kurdistan Regional Government have developed a **consolidated tariff structure** following World Customs Organization (WCO) guidelines. Expected to be approved in early 2024, this unified structure, based on the Harmonized System Code, is crucial for the WTO accession process.

قام فريق الخدمات الاستشارية الفنية في مركز التجارة الدولية بتقديم الخدمة إلى الكمارك العامة في العراق / الحكومة المركزية وحكومة إقليم كردستان بتطوير هيكل موحد للتعريفات وفقاً لإرشادات منظمة الكمارك العالمية (WCO). ومن المتوقع أن تتم الموافقة على هذا الهيكل الموحد في أوائل عام 2024، والذي يعتمد على نظام الترميز المنسق، وهو أمر بالغ الأهمية لعملية الانضمام إلى منظمة التجارة العالمية.



As part of SAAVI's capacity-building agenda on aspects related to WTO accession, **an awareness-raising session was undertaken for over 50 parliamentarians** in collaboration with the Parliament Development Institute (PDI). Parliamentarians play a critical role in the domestic reforms included in the accession process, and hence continuous capacity-building will be undertaken.

كجزء من جدول أعمال برنامج SAAVI لبناء القدرات بشأن الجوانب المتعلقة بالانضمام إلى منظمة التجارة العالمية، تم عقد جلسة توعية لأكثر من 50 عضو في مجلس النواب العراقي بالتعاون مع معهد التطوير النيابي (PDI). ويلعب أعضاء مجلس النواب دوراً حاسماً في الإصلاحات الداخلية المتضمنة في عملية الانضمام، وبالتالي سيستمر العمل في بناء القدرات بشكل مستمر.



Following the recent accelerated progress made for Iraq's Accession process, **a joint mission with the WTO and ITC** will be undertaken in the first quarter of 2024. The mission is expected to further garner the national political support to Iraq's accession process and will also include the Chair of Iraq's Working Party Meeting H.E Ambassador Saqer Abdullah Almoqbel.

في أعقاب التقدم المتسارع الذي تم إحرازه مؤخراً في عملية انضمام العراق، سيتم إرسال بعثة مشتركة مع منظمة التجارة العالمية ومركز التجارة الدولية في الربع الأول من عام 2024. ومن المتوقع أن تحشد البعثة الدعم السياسي الوطني لعملية انضمام العراق وستشمل أيضاً الرئيس. اجتماع فريق العمل العراقي لسعادة السفير صقر عبد الله المقبل.

News and upcoming events



Launch of the Iraq's Potato Sector Strategy

Baghdad, February 2024



Launch of the TVET strategy

Baghdad, February 2024

Contact us

e-mail: saavi@intracen.org

Copyright (c) 2021 SAAVI Programme, International Trade Centre, All rights reserved.

You are receiving this e-mail because you are listed in SAAVI's contact database and/or you opted to subscribe in our website.

[Unsubscribe](#) if you wish to no longer receive e-mails from us.